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Írásbeli választ igénylőkérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

„Veszélyben a gyerekek étkeztetése? ”
címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Dr. Herczog László
szociális és munkaügyi miniszterhez .

Tisztelt miniszter úr !

A Bajnai- kormány nem megoldotta, hanem súlyosbította a gyermekszegénység mértéké t
hazánkban, mivel áldásos tevékenysége következtében egyre kilátástalanabb helyzetb e
kerülnek a gyermekeket nevelő családok az indokolatlan áremelkedések, a drasztikus mérték ű
megszorítások és a gazdasági válság negatív következményei miatt .

Ma minden 50 . ember éhezik Magyarországon közöttük minden 10 . gyerek. Az utóbbi fél
évben erőteljesen megnövekedett a rosszul táplált gyermekek száma, amelynek mértéke a
Gyermekétkeztetési Alapítvány adatai szerint is 120 ezer főre tehető . Ezenkívül 20 ezer azon
gyermekek száma, akik csak az óvodákban vagy az iskolákban jutnak élelemhez . Éhen halt
gyermekekrő l pedig csak azért nem hallunk, mert az érintett gyerekek gyomorfertőzésbe ,
veseelégtelenségbe halnak bele a nem megfelelő hiányos táplálkozás következtében .

Igaz ugyan, hogy kormányzati részr ő l már több alkalommal elhangzott az az ígéret, hogy a
gyermekeket nevelő családok helyzete javulni fog, ha a Bajnai-kormány véghez tudja vinn i
állítólagos válságkezelő programját, ami a gazdasági stabilitás megvalósítását fogj a
eredményezni . Azonban a gyerekeknek nincsen ideje kivárni a feltételek javulását, mivel a
szegénységben felnövekvő apróságok gyakran olyan tartós hátrányokat is elszenvedhetnek ,
amelyek alapvet ően meghatározzák későbbi lehetőségeiket . Így a gyermekek egészsége s
fejlődését nem később, hanem most kell biztosítani az adott körülmények között .

Ugyanis jelenleg nem az a kérdés, hogy mikor következik be a Bajnai-kormány által vár t
gazdasági stabilitás, hanem az, hogy meddig biztosítható az étkeztetés azon gyermeke k
számára, akik csak az óvodákban, iskolákban jutnak napi egy alkalommal meleg ételhez ,
mivel az élelmiszer árak és a közműdíjak emelkedése megdrágította az étkeztetést . Ha nem
történik gyors állami beavatkozás az óvodai, iskolai étkeztetés jelenlegi formában történ ő
fennmaradásához, akkor végveszélybe kerül a szegénységben él ő gyerekek egészséges
fejlődése , mivel ezen gyerekek szülei nem lesznek képesek kifizetni az étkeztetés
megemelkedett összegét .



Ennek alapján kérdezem miniszter úrtól, hogy :

Hány gyerek éhezik ma hazánkban?
Hogyan kívánja felszámolni a gyermekek éhezését ?
Mennyi azoknak a gyereknek a száma, akik csak az óvodákban, iskolákban jutnak napi eg y
alkalommal meleg ételhez ?
2008-ban és 2009-ben mennyi gyerek halt meg gyomorfert őzésbe és veseelégtelenségbe ?
Hogyan kívánja a gyerekek egészséges fejl ődését biztosítani ?
Mennyivel fog megemelkedni az óvodai, iskolai étkeztetés költsége az élelmiszerárak és a
közműdíjak emelkedése miatt ?
Mi lesz azokkal a gyerekkel, akiknek a szülei nem lesznek képesek kifizetni az étkezteté s
megemelkedett költségét?
Lát-e esélyt arra, hogy az óvodák, iskolák kedvezményt kapjanak az étkeztetés jelenlegi
formában történő fennmaradásához?

Várom válaszát !

Budapest, 2009 . július 27 .
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országgyű lési képvisel ő
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